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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Polityki Społecznej i Rodziny (nr 121)
21 czerwca 2022 r.
Komisja Polityki Społecznej i Rodziny, obradująca pod przewodnictwem poseł 
Urszuli Ruseckiej (PiS), przewodniczącej Komisji, zrealizowała następujący 
porządek dzienny: 

– rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji na okres od 1 lipca do 31 grud-
nia 2022 r.
– zmiana w składzie osobowym podkomisji stałej.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Małgorzata Cholewa, Brygida Śliwka 
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Otwieram kolejne posiedzenie Komisji Polityki Społecznej i Rodziny. Mamy dwa punkty. 
Pierwszym jest rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji na okres od 1 lipca do 31 grud-
nia 2022 r. Punkt drugi to zmiany w składach osobowych podkomisji stałych. Witam 
wszystkich zebranych. Stwierdzam kworum.  Informuję,  że posiedzenie  jest w trybie 
stacjonarnym.
Plan pracy został państwu przedłożony, natomiast do tego planu pracy dopiszemy 

jeszcze  informację na temat  sytuacji w domach pomocy  społecznej. Tylko nie wiem, 
w którym miesiącu byśmy to zrobili. Proponuję, żebyśmy to dopisali w październiku. 
Wnioskował o to klub parlamentarny Platforma Obywatelska. Czy Platforma się zga-
dza?

Poseł Monika Rosa (KO):
A możemy wcześniej niż w październiku?

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Mamy teraz okres wakacyjny. Trzeba przygotować materiały, więc proponuję, żeby to był 
październik.

Poseł Monika Rosa (KO):
Wrzesień?

Głos z sali:
Październik.

Poseł Monika Rosa (KO):
Po prostu lepiej wrzesień i… 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Nie słyszę pani. Bardzo proszę do mikrofonu. Może wrzesień, tak? Państwo proponujecie 
wrzesień, więc dopisujemy. Pan poseł Tadeusz Tomaszewski.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Pani przewodnicząca, Wysoka Komisjo, kiedy rozpatrywaliśmy pierwszy punkt posie-
dzenia, mówiła pani, odpowiadając na postulat pana posła Adamczyka, że w najbliższym 
czasie będzie rozpatrywana ustawa o emeryturach stażowych. Przedstawiony plan pracy 
Komisji Polityki Społecznej i Rodziny nie przewiduje tego sprawozdania. Wszyscy wiemy, 
jak osoby, które oczekują tego sprawozdania, to monitorują, piszą do nas. Mówią o tym, 
że to jest lekceważące, że projekt obywatelski mający charakter ponadpolityczny celowo 
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nie jest rozpatrywany. Dlatego też wnoszę o to, aby w sierpniu był drugi punkt – rozpa-
trzenie ustawy o emeryturach stażowych, czyli tego projektu obywatelskiego.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Bardzo dziękuję za ten wniosek. 
Reasumując, państwo z Koalicji Obywatelskiej zgłosiliście na wrzesień… Chcę tylko 

jeszcze uzgodnić jedną rzecz à propos wniosku Koalicji Obywatelskiej… We wrześniu 
przewidzieliśmy wizytację  związaną z bezpieczeństwem pracy, ponieważ w ogóle nie 
zajmowaliśmy się pracą. Zatem jeszcze trochę ponegocjuję, czy nie wprowadzilibyśmy 
DPS-u jednak w październiku.

Poseł Monika Rosa (KO):
Pani przewodnicząca, oczywiście zgodzimy się  również na październik, ale wrzesień 
byłby o tyle dobry, że sytuacja… Mamy coraz więcej informacji o tym, media też to poka-
zują, jak trudna jest sytuacja w domach pomocy społecznej, jakie dzieją się tam często 
dramaty, o dzieciach, które są zamknięte w DPS-ach. Wydaje mi się, że to jest na tyle 
pilny i ważny temat, że wrzesień byłby idealny. Ważne, żeby ten temat był po prostu 
wpisany do kalendarza pracy i na to się oczywiście zgodzimy 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dobrze, dopiszmy to we wrześniu, zobaczymy, co czas pokaże.
Jeżeli  chodzi  o emerytury  stażowe,  to pamiętam  –  jest  zgłoszony wniosek w try-

bie art. 152. Jestem zobligowana do tego, żeby omówić taki temat. W związku z tym 
nie wiem, czy jest sens wpisywać go do planu pracy. On będzie…

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Pani przewodnicząca, jeśli można.

Poseł Rafał Adamczyk (Lewica):
30 dni już minęło, pani przewodnicząca.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Zdaję sobie sprawę, że minęło. Ten projekt będzie procedowany. Proszę jeszcze o tematy. 
Rozumiem, że chciał pan go wpisać w sierpniu. Czy taki był wniosek pana przewodni-
czącego?

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Tak, chciałem o to uprzejmie prosić.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Chciałam  tylko  przypomnieć,  że sierpień  jest  miesiącem  urlopowym  i nie  wiem, 
czy będziemy się zbierać w sierpniu.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Ale państwo już przewidzieli tu rozpatrzenie informacji…

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Tak, ale mamy to zaplanowane na jedno posiedzenie, bo 5 sierpnia jest w kalendarzu 
posiedzenie Sejmu, więc…

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Było planowane, ale nie wiem, czy w ogóle będzie w sierpniu. Natomiast ten projekt… 
W związku z powyższym druga połowa lipca, czyli ostatnie posiedzenie, które mamy 
w lipcu.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dobrze. W takim razie wpisałabym to do planu pracy na październik – emerytury sta-
żowe. Być może uda nam się  to zrealizować wcześniej, natomiast  to jest  tylko plan. 
Wydaje mi się… Art. 152 też nas do tego obliguje, być może uda nam się ten temat zrobić 
przed wakacjami. Czy jest zgoda na przyjęcie tego planu?

Poseł Ewa Kołodziej (KO):
Pani przewodnicząca, dołączam jeszcze do prośby posła Tomaszewskiego.
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Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Rozumiem. Wszyscy  jesteśmy  tym  tematem  zarzucani,  wiemy  o tym,  więc myślę... 
Czy zgadzamy się, żeby ostatecznie wpisać to na październik?

Poseł Ewa Kołodziej (KO):
Pani przewodnicząca, to jest bardzo odległy termin, w związku z tym gorąca prośba, 
czy nie można byłoby…

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Pani poseł, ale udzieliłam teraz głosu panu posłowi Tomaszewskiemu, który wnioskował.

Poseł Ewa Kołodziej (KO):
Przepraszam, ale nie mam mikrofonu, musiałam się nachylić, więc serdecznie proszę 
panią przewodniczącą…

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dobrze, zrozumiałam, nie przedłużajmy tego, przyjęłam do wiadomości.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Pani przewodnicząca, w związku z powyższym… Odpowiadając na pytania posłów w tej 
sprawie, wielokrotnie informowała pani, że to będzie omówione w najbliższym czasie. 
Również dla opinii publicznej jest ważne, żeby w planie pracy znalazł się ten temat, dla-
tego proponuję lipiec. Jeśli będą okoliczności, które będą powodowały, że trzeba będzie 
to przełożyć, to będziemy mieć zapas. Natomiast  jak zaplanujemy to w październiku, 
to niestety w domniemaniu może nam to przejść na następny rok. Dlatego wnoszę, żeby 
to było w lipcu.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dobrze. Emerytury stażowe umieścimy w planie pracy na lipiec. We wrześniu umiesz-
czamy propozycję Koalicji Obywatelskiej dotyczącą sytuacji w DPS-ach. Czy możemy 
uznać, że Komisja zaopiniowała plan pracy?

Poseł Agnieszka Dziemianowicz-Bąk (Lewica): 
Nie, jeszcze ja, pani przewodnicząca…

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Przepraszam, nie widziałam, bardzo proszę.

Poseł Agnieszka Dziemianowicz-Bąk (Lewica):
Dlatego tak macham. 
Pani przewodnicząca, ja jeszcze w jednej sprawie. Jakiś czas temu Wysoka Komisja 

zdecydowała o skierowaniu tematu dotyczącego przeciwdziałania utrudnianiu prowa-
dzenia działalności związkowej w miejscu pracy do podkomisji do spraw rynku pracy. 
8 czerwca…

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Pani poseł, ale odbyło się posiedzenie podkomisji.

Poseł Agnieszka Dziemianowicz-Bąk (Lewica):
Wiem, właśnie do tego nawiązuję. 8 czerwca odbyło się posiedzenie podkomisji. Podko-
misja pozytywnie zaopiniowała zgłoszony projekt ustawy, sugerując, że powinien to być 
projekt komisyjny. Nie mamy tego w planie pracy, ale myślę, że ponieważ projekt jest 
gotowy, uzgodniony, poprawiony i pozytywnie zaopiniowany przez podkomisję, to tak 
naprawdę jeszcze w lipcu moglibyśmy zająć się pierwszym czytaniem tego projektu.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
To mamy z tamtego półrocza, więc nie wkładamy już tego do planu pracy, jak najbardziej 
będziemy się tym zajmować.

Poseł Agnieszka Dziemianowicz-Bąk (Lewica):
Dobrze. Rozumiem. Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Rozumiem, że mamy pozytywnie zaopiniowany plan pracy.
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Przejdziemy w takim razie do drugiego punktu dzisiejszego porządku obrad, a mia-
nowicie  zmian w składzie  osobowym podkomisji  do spraw rynku pracy. Z parytetów 
wynika, że klub poselski Lewicy miał zgłosić kandydata. Rozumiem, że macie kandydata 
do tej podkomisji. Bardzo proszę.

Poseł Magdalena Biejat (Lewica):
Tak, chcielibyśmy zgłosić panią posłankę Agnieszkę Dziemianowicz-Bąk.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Bardzo dziękuję. Czy pani poseł się zgadza?

Poseł Agnieszka Dziemianowicz-Bąk (Lewica):
Tak, oczywiście, bardzo dziękuję.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Czy  jest  sprzeciw wobec  tej kandydatury? Nie widzę,  zatem  jednogłośnie… Uznaję, 
że pani poseł Dziemianowicz-Bąk została członkiem podkomisji do spraw rynku pracy.
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia Komisji. Zamykam posiedzenie 

Komisji. Dziękuję bardzo.


